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Närvarande 

Ledamöter 
Olle Reichenberg (M) (ordförande) 
Mikael Schmidt (C) 
Annika Linde (L) 
Magnus Hellström (MP) 
Sven-Inge Nylund (S) §§ 90-99 
Christina Enocson Mårtensson (S) 
Catarina Wahlgren (V) 
Lotta Lindblad Söderman (M) (1:e vice ordförande) 
Jane Trepp (C) 
Hans Andersson (L) 
Sören Forslund (M) 
Hanna Stymne Bratt (S) (2:e vice ordförande) 
Britt-Mari Canhasi (SD) 
Jessica Hilwëyn (V) § 90 
Catharina Erdtman (S)  ersätter Kerstin Bergström (S) 
Kia Hjelte (M) ersätter Mikael Igelström (M) 
Freddie Lundqvist (S) §§ 101-102 ersätter Sven-Inge Nylund (S) 
 
Ersättare 
Anders Olander (C) 
Robert Beronius (L) 
Marcus Granström (S) 
Jacob Heitmann (SD) 
Henrik Eriksson (C) 
Mikael Ottosson (KD) 
Margaretha Åkerberg (KD) §§ 90–100 
Freddie Lundqvist (S) §§ 90–100 
 
Övriga 
Maria Johansson (förbundsdirektör) 
Magnus Blomdahl (direktionssekreterare) 
Henrik Hagblom (avdelningschef stöd och utveckling ) 
Ulrika Lindberg (ekonomichef) 
Mona Larsson (avdelningschef service och omsorg ) 
Alexander Louhichi (avdelningschef stöd och service till personer med funktionsnedsättning) 
Camilla Gustavsson (avdelningschef kvalitet och innovation) 
Peter Graf (VD Tiohundra AB) § 101 
Johan Stjärnfelt (ekonomidirektör Tiohundra AB) § 101 
Stefan Helmér (stratregisk kvalitetsutvecklare) § 100 
Sophie Lindberg (verksamhetschef Tiohundra AB) § 100 
Lovisa Jäderlund Hagstedt (läkare Tiohundra AB) § 100 
Malin Tärnström (enhetschef elevhälsan) § 100 
Simon Claesson (digitaliseringsstrateg) 
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Ärendelista 
§ 90 Val av justerare samt tid och plats för justering 
§ 91 Godkännande av dagordning 
§ 92 Pandemibonus till TioHundra AB:s medarbetare 
§ 93 Förslag till avgifter 2023 
§ 94 Tillämpningsanvisningar avgifter med mera 
§ 95 Godkännande av ansökan enligt Lag om valfrihet (LOV) särskilt 

boende för äldre 
§ 96 Information om budgetanvisningar från Region Stockholm och 

Norrtälje kommun 
§ 97 Förvaltningen informerar 
§ 98 Anmälan av delegationsbeslut 
§ 99 Meddelanden 
§ 100 Information om remisser till barn- och ungdomspsykiatrisk 

mottagning 
§ 101 Information från Tiohundra AB 
§ 102 Utredningsuppdrag Tiohundra AB:s perifera vårdcentraler 

 
 

  

3(23)



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
 

Sammanträdesdatum 
2022-10-12  

 
 

 

Direktionen Kommunalförbundet Sjukvård och 
omsorg i Norrtälje   
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 90 
 

Val av justerare samt tid och plats för justering 
                         Beslut 

1. Hanna Stymne Bratt (S) utses att tillsammans med ordföranden 
justera sammanträdets protokoll. 
 

2. Protokollet justeras den 17 oktober 2022 kl. 10.00. Paragraf 92 
justerades den 12 oktober.  

 
3.     Direktionen beslutar om närvarorätt via Microsoft Teams för   
        direktionens förtroendevalda, politiska sekreterare och tjänstemän. 
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§ 91 
 

Godkännande av dagordning 
                 Beslut 

Föreliggande dagordning godkänns. 
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§ 92 Dnr KSON 2022-242 

Pandemibonus till Tiohundra AB:s medarbetare 
                 Sammanfattning av ärendet 

Regionstyrelsen beslutade 2022-02-15 § 27 (RS 2022–0062), att en 
särskild bonus ska betalas ut till Region Stockholms medarbetare för 
extraordinära insatser under covid-19 pandemin. Enligt 
regionrådsberedningens motivering är de medarbetare som får ta del av 
bonusen de som har anställning i Region Stockholm eller i av Region 
Stockholms majoritetsägda bolag. Bonusen gäller för de som haft 
anställning med månadslön från den 1 juli 2021 och fortsatt är anställda 
när beslut fattas i regionfullmäktige. Bonusen avser verksamhetsåret 2021 
och är kopplad till medarbetarens sysselsättningsgrad och uppgår till 
maximalt 10 000 kr per anställd vid heltid. Bonusen reduceras i 
förhållande till medarbetarens sysselsättningsgrad. 
 
Frånvaro under perioden som ej är semesterlönegrundande reducerar 
bonusen proportionerligt. I samband med junilönen betalade Tiohundra AB 
ut bonus som beslutats av regionfullmäktige till berörda medarbetare. 
Enligt gällande kriterier omfattades 1 060 personer av bonusen och den 
genomsnittliga sysselsättningsgraden var 93 %. Den totala kostnaden för 
detta uppgick till 12 898 637 kronor och kostnaden ersattes fullt ut av 
Region Stockholm. Kommunfullmäktige beslutade 2022-05-02 § 86 (KS 
2022–14) om att lämna bidrag till Kommunalförbundet Sjukvård och 
omsorg i Norrtälje på 22 miljoner kronor för covid-19 bonus till Tiohundra 
AB:s anställda. Bidraget från Norrtälje kommun är avsett för medarbetare 
inom omsorgsverksamheterna och samma kriterier gäller som för bonusen 
från Region Stockholm. I samband med septemberlönen betalade 
Tiohundra AB ut bonus som beslutats av kommunfullmäktige till berörda 
medarbetare. Bonus betalades ut till sammanlagt 992 medarbetare med 
en genomsnittlig sysselsättningsgrad om 86 %. Den totala kostnaden 
uppgick till 11 409 512 kronor. 
 
Det innebär att kommunalförbundet erhållit 10,6 miljoner kronor extra i 
medel från Norrtälje kommun sedan bonusarna betalats ut till de 
medarbetare som omfattats inom omsorgsverksamheterna.  
 
Förvaltningens förslag är att de överskjutande medlen kvarstannar i 
kommunalförbundet för att täcka det befarade underskottet inom de 
kommunalt finansierade verksamheterna för 2022. Underskottet i 
verksamheterna beror i huvudsak på ökade volymer inom hemtjänst och 
särskilt boende för äldre efter att de restriktioner som infördes under 
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pandemin upphört samt en prognostiserad befolkningsökning som 
överstiger tidigare prognosberäkningar från Norrtälje kommun. 
Sammantaget har 2 052 medarbetare omfattats av bonusen till en kostnad 
av totalt 24 240 640 kronor. 

                 Beslut 
Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
beslutar att de överskjutande medlen om 10,6 miljoner kronor avseende 
bidraget från Norrtälje kommun kvarstannar i kommunalförbundet för att 
täcka det befarade underskottet inom de kommunalt finansierade 
verksamheterna. 
 

      

                 Beslut skickas till 
Region Stockholm (registrator.rlk@regionstockholm.se) 
Norrtälje kommun (kommunstyrelsen@norrtalje.se) 
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§ 93 Dnr KSON 2022-338 

Förslag till avgifter 2023 
                 Sammanfattning av ärendet 

Ekonomichef Ulrika Lindberg föredrar ärendet. 
Avgifter får tas ut för vissa tjänster och nyttigheter som tillhandahålls, även 
för de verksamheter som Norrtälje kommun överlåtit till 
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje (KSON). Avgifterna 
får dock inte överstiga självkostnaden eller ”maxtaxan”. Regeringen har 
fastställt prisbasbeloppet för 2023 till 52 500 kronor vilket innebär att 
maxtaxan för 2023 ökar med 189 kronor jämfört med 2022. Förslag till 
måltidsavgifterna har justerats utifrån konsumentprisindex vilket innebär 
en ökning om 300 kronor jämfört med 2022. De avgifter som föreslås har 
delats in i avgifter enligt Socialtjänstlagen och avgifter enligt Lagen om 
stöd och service till funktionshindrade (LSS) samt måltidskostnad, hyra 
med mera. 
 

                 Beslut 
Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
beslutar föreslå fullmäktige i Norrtälje kommun att anta avgifter med mera 
för de verksamheter som överlåtits till KSON, att gälla från och med den   
1 januari 2023. 
 

      

                 Beslut skickas till 
Norrtälje kommun (kommunstyrelsen@norrtalje.se) 
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§ 94 Dnr KSON 2022-339 

Tillämpningsanvisningar avgifter med mera 
                 Sammanfattning av ärendet 

Ekonomichef Ulrika Lindberg föredrar ärendet. 
 
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtäljes (KSON:s) 
tillämpningsanvisningar för avgifter med mera reglerar bland annat hur 
den enskildes omsorgsavgift beräknas. Föreslagna anvisningar innehåller 
tillägg avseende skäl för nedsättning av dubbla boendekostnader gällande 
biståndsbedömt trygghetsboende enligt Kommunalförbundet Sjukvård och 
omsorg, (se stycke 1.2 d särskilda skäl i tjänsteutlåtandets bilaga). 
 

                 Beslut 
Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
beslutar att fastställa tillämpningsanvisningar för avgifter med mera enligt 
förvaltningens förslag, att gälla från och med den 1 januari 2023. 
 

      

                 Beslut skickas till 
Norrtälje kommun (kommunstyrelsen@norrtalje.se) 
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§ 95 Dnr KSON 2022-326 

Godkännande av ansökan enligt Lag om valfrihet (LOV) 
särskilt boende för äldre 

                 Sammanfattning av ärendet 
Norlandia Care AB med organisationsnummer 559156–3159, inkom den 
23 juni 2022 med ansökan om att bli godkänd utförare inom Lag om 
valfrihetsystem (LOV) särskilt boende för äldre i Norrtälje kommun. 
Norlandia Care AB som redan driver ett särskilt boende i kommunen 
ansöker om att starta Norlandia Diamantgatan i Norrtälje med planerad 
driftstart den 1 december 2022. Boendet Norlandia Diamantgatan kommer 
att ha 80 platser i särskilt boende varav 50 för personer med 
demenssjukdom. 
  
Granskningen av ansökan har skett enligt förvaltningens rutiner. Utifrån 
granskningens resultat bedömer förvaltningen att sökanden uppfyller 
samtliga krav i upphandlingsvillkoren. 
 

                 Beslut 
1. Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 

beslutar att godkänna Norlandia Care AB, som utförare enligt Lag om 
valfrihetssystem (LOV) särskilt boende för äldre. Ansökan avser 
Norlandia Diamantgatan. 
 

2.     Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje  
        beslutar att delegera till förbundsdirektör att teckna avtal med  
        utföraren. 

                 Deltar ej i beslutet 
Catarina Wahlgren (V) och Jessica Hilwëyn (V) deltar ej i beslutet. 

                 Protokollsanteckning 
Hanna Stymne Bratt (S), Sven-Inge Nylund (S), Christina Enocson 
Mårtensson (S), Catharina Erdtman (S), Marcus Granström (S) och 
Freddie Lundqvist (S) lämnar protokollsanteckning enligt följande: 
 
"Det råder idag en väldokumenterad överkapacitet av platser på 
äldreboenden i Norrtälje kommun. Samtidigt ska alla aktörer som uppfyller 
kraven för etablering också tillåtas etablera sig inom kommunen. Det 
skapar negativa ekonomiska konsekvenser med ökade kostnader för 
tomma platser vid äldreboenden inom kommunen.  
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Vi socialdemokrater anser rent principiellt att det är orimligt att de folkvalda 
inom kommun och region inte har möjlighet att reglera etableringen av 
aktörer inom Norrtälje kommuns äldreomsorg. 
 
Vi socialdemokrater har vid flertalet tillfällen ställt oss positiva till 
etableringen av äldreboenden tillsammans med förskola. Vi har sett hur 
nöjdheten hos de boende ökat dramatiskt när de två typerna av 
verksamhet har kombinerats, och har därför motionerat i Norrtäljes 
kommunfullmäktige om att uppföra just ett sådant generationshus i 
Norrtälje kommun. Vi välkomnar därför att fler sådana boendeplatser 
erbjuds våra äldre kommuninvånare. 
 
Samtidigt är vi kritiska till den förda på systemnivå med fri etableringsrätt 
enligt Lag om valfrihet (LOV). Vi anser dock inte att det är rimligt att ställa 
sig utanför ett parlamentariskt beslutat system. Därav kommer vi vid varje 
givet tillfälle att pröva ansökningar utifrån auktorisationsvillkoren och den 
enskilda vård- och omsorgsgivarens lämplighet utan att vi för den skull 
ansluter oss till den förda politiken." 
 

      

                 Beslut skickas till 
Region Stockholm (registrator.rlk@regionstockholm.se) 
Norrtälje kommun (kommunstyrelsen@norrtalje.se) 
Norlandia Care AB (Anna.Lindstrom@norlandia.com) 
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§ 96 Dnr KSON 2022-378 

Information om budgetanvisningar från Region Stockholm 
och Norrtälje kommun 

                 Sammanfattning av ärendet 
Ekonomichef Ulrika Lindberg föredrar ärendet. 
 
Norrtälje kommun har skickat anvisningar inför framtagandet av mål- och 
budgetunderlag. Detta har skickats till nämnderna, Kommunalförbundet 
Sjukvård och omsorg i Norrtälje (KSON) och bolagen inför arbetet med 
mål och budget 2023–2025. För Region Stockholm ser budgetprocessen 
lite annorlunda ut i år med hänsyn till valet. Det innebär dels att processen 
förskjutits i tid, dels att nämnder och bolag inte tar fram egna 
budgetunderlag i år. Direktionen tog 2022-05-18 § 59, del av underlag till 
budget 2023 och verksamhetsplan 2023–2025. Förvaltningen avser att 
komplettera underlaget utifrån Norrtälje kommuns anvisningar som berör 
kommunalförbundet inför direktionens kommande beslut om budget 2023 
och verksamhetsplan 2023–2025. 

                 Beslut 
Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
noterar informationen till protokollet. 
 

      

                 Beslut skickas till 
Norrtälje kommun (kommunstyrelsen@norrtalje.se) 
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§ 97 
 

Förvaltningen informerar 
Direktionssekreterare Magnus Blomdahl informerar om:  
 
Inloggning via Meetings+: Vid inloggningsproblem Meetings+ ska 
Magnus Blomdahl kontaktas.  
 
Kallelsemall: Magnus Blomdahl informerar om uppdateringar i 
kallelsemallen inför direktionens sammanträde den 9 november. 
 
Förbundsdirektör Maria Johansson informerar om:  
 
Uppföljning beläggningsgrad och tomplatser på särskilt boende 
Uppföljning av beläggningsgrad och tomplatser på särskilda boenden för 
äldre redovisas fördelat på LOU-boenden, LOV-boenden och Tiohundra 
(presentation skickas till ledamöterna med komplettering per utförare). 
 
Nära vård 
Förvaltningen arrangerar workshops med utförare i november och 
december om fast vårdkontakt och fast läkarkontakt. 
 
Suicidpreventivt arbete 
I dagsläget har 7 män anmält sitt intresse att delta i samtalsgrupp för män 
70 + om livet och psykisk ohälsa med samtalsledare från Hjärnkoll. En 
första träff sker med information och planering av start. Initiativet är 
förvaltningsgemensamt och är en del av genomförandet av handlingsplan 
för psykisk hälsa och suicidpreventivt arbete. Bakom Hjärnkoll står 
organisationerna som ingår i Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa. 
 
Översyn kundvalets ersättningsmodell 
Förvaltningen har nu startat upp det fortsatta arbetet med översyn av 
kundvalets ersättningsmodell. Tidplanen är att på direktionens 
sammanträde i mars 2023 återkomma med förslag på erforderliga 
justeringar och revidering av förfrågningsunderlaget. 
 
Palliativt kunskapscentrum 
KSON har tecknat avtal med Palliativt kunskapscentrum (CKP) i 
Stockholm län och är numera medlem tillsammans med flertalet av 
kommunerna i Stockholms län.  
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I oktober arrangerar förvaltningen flera uppstartsmöten med utförare av 
hemtjänst, hemsjukvård, Norrtälje sjukhus, ASHI, LSS och socialpsykiatri 
samt SÄBO för att ge information om PKC och samtala om utförarnas 
behov av palliativ kunskap i sina verksamheter. 
 
Norrtälje sjukhus 
För närvarande är 16 vårdplatser stängda på Norrtälje sjukhus pga. 
personalbrist. Liknande situation råder på övriga sjukhus i länet. 
Förvaltningen och Tiohundra för dialog om lösning. 
 
Föreläsning om autism och ADHD 
Igår publicerade förvaltningen information på kommunens hemsida, i 
sociala medier och på digitala skärmar i kommunen om en föreläsning om 
autism och ADHD som sker den 10 november. Det har även tagits fram en 
affisch affisch som anhörigstöd sprider. Föreläsare är Paula Tilli, författare 
med egen erfarenhet av Aspergerdiagnos. 
 
HME-enkät (hållbart medarbetarengagemang) 
SKR och Rådet för främjande av kommunala analyser (RKA) erbjuder en 
enkät för att utvärdera och följa upp arbetsgivarpolitiken i kommuner och 
regioner med fokus på Hållbart medarbetarengagemang (HME). 
Förvaltningens medarbetare kommer att få svara på en HME-enkät nu i 
oktober. Syfte är att undersöka den organisatoriska och sociala 
arbetsmiljön. HME-frågorna fångar medarbetares syn på motivation, 
ledarskap och måluppfyllelse. Tre frågor kring likabehandling samt 
kännedom om vart man kan anmälan om man blir utsatt kränkande 
särbehandling, trakasserier eller sexuella trakasserier. En sista fråga om 
förutsättningar att fullfölja sitt uppdrag. Undersökningen skickas även till 
frånvarande medarbetare såsom tex. föräldralediga eller sjukskrivna. 
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§ 98 
 

Anmälan av delegationsbeslut 
                 Beslut 

Delegationsbeslut enligt Socialtjänstlag (2001:453) juni och juli,                
2021-09-14. 
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§ 99 
 

Meddelanden 
 

                 Beslut 
Direktionen lägger följande meddelanden till handlingarna:   
 
Domstolsärenden: 
Förvaltningsrätten mål nr 2684–22. 
Förvaltningsrätten mål nr 588–22 E.  
 
Övriga: 
Minnesanteckningar Samverkansråd i hälso- och sjukvårdsfrågor, 2022-
09-29. 
Minnesanteckningar Samverkansmöte FUB Norrtälje, 2022-09-23. 
Protokoll kommunalförbundets fackliga samverkansgrupp 2022-10-03            
§§ 57–64. 
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§ 100 Dnr KSON 2022-402 

Information om remisser till barn- och ungdomspsykiatrisk 
mottagning 

                 Sammanfattning av ärendet 
Strategisk kvalitetsutvecklare Stefan Helmér, Sophie Lindberg 
verksamhetschef   Tiohundra AB, Lovisa Jäderlund Hagstedt, läkare 
Tiohundra AB, Desirée Lundberg enhetschef barn- och 
ungdoms-psykiatri Tiohundra AB, Malin Tärnström, enhetschef Elevhälsan 
föredrar ärendet. 
 
Ärendet redogör för övergripande information från förvaltningen gällande 
statusen för den barn- och ungdomspsykiatriska vården och omsorgen i 
Norrtälje.  
-       Övergripande statistik gällande väntetider, remissinflöde och antal 
utredningar på BUP (tjänsteutlåtandets bilaga 1). 
-       Genomgång av nationella patientenkäten (tjänsteutlåtandets bilaga 
2). 
-       Presentation gällande vårdcentralernas kompetensgrad och 
samverkan med övriga berörda parter. 
-       Presentation av flödesschema kopplat till remissprocessen, 
(tjänsteutlåtandets bilaga 3).   
Bakgrunden till det gemensamma arbetet är att direktionen beslutade 
2022-03-01 § 6 att remisskrav införs inom barn och ungdomspsykiatriska 
mottagningen, BUP i Norrtälje, avseende neuropsykiatriska utredningar. 
En riktad insats för att reducera kön till nybesök gjordes i maj 2021. 
Insatsen i sig och efterföljande effektiviseringsarbete har resulterat i att 
barn- och ungdomspsykiatri i Norrtälje sedan den 1 september 2021 inte 
har någon kö till nybesök eller till start av behandling. Däremot så är det 
väntetid till neuropsykiatrisk utredning. BUP Norrtälje har till skillnad från 
övriga BUP-mottagningar i Regionen, haft tilläggsuppdrag för ADHD 
utredningar under många år. BUP Norrtälje särskiljer sig inte från övriga 
regionen gällande väntetid till neuropsykiatriska utredningar utan ligger i 
paritet med såväl regionen som övriga landet. 
Förvaltningen ser mycket positivt på det dedikerade arbete som lett fram 
till konsensusbeslut gällande flödesschemat (tjänsteutlåtandets bilaga 3) 
samt det goda samverkansklimat som råder mellan utförare och beställare 
i ett led att utveckla verksamhetsområdet. 
 

                 Beslut 
1.   Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
noterar informationen till protokollet. 
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§ 101 Dnr KSON 2022-403 

Information från Tiohundra AB 
                 Sammanfattning av ärendet 

Peter Graf informerar om Tiohundra AB:s ekonomiska situation och 
förutsättningar inför 2023. 

                 Protokollsanteckning 
Catarina Wahlgren (V) och Jessica Hilwëyn (V) lämnar 
protokollsanteckning enligt följande:  
 
"Med anledning av den rapport som Tiohundra AB presenterar för oss här 
idag, vill vi särskilt trycka på det krav som vi länge har fört fram; 
Kommunalförbundet för sjukvård och omsorg i Norrtälje måste ges 
förutsättning för att finansiera de verksamheter som kommunens invånare 
har behov av. Norrtäljeborna har idag en av de fem lägsta kostnaderna 
per person för sjukvård i Region Stockholm. Detta trots att det i Norrtälje 
kommun bor dubbelt så många åttioåringar som i resten av regionen. 
Detta trots de geografiska avstånden och kostnaderna för att driva perifera 
vårdcentraler med den ersättningsmodell som finns i Region Stockholm.  
I Vänsterpartiet ser vi snarare att det är just de åtgärder för ekonomi i 
balans som i stället skulle vara områden för särskilda satsningar. Vi 
behöver få till fungerande vårdcentraler som kan erbjuda kontinuitet för 
invånarna i så väl Älmsta som Hallstavik. Gravida kvinnor på dessa orter 
måste ha samma trygghet i att kunna träffa ”sin” barnmorska som alla 
andra gravida kvinnor i Region Stockholm. 
  
Norrtälje sjukhus har den lägsta DRG-ersättningen av alla sjukhus i hela 
landet. Det är ingenting som KSON självt kan reglera, resurser för att 
kunna ersätta sjukhuset måste komma från Region Stockholm. Ökade 
kostnader på andra sjukhus i regionen ska inte drabba vården som 
erbjuds i Norrtälje. 
 
Även Norrtälje kommun behöver skjuta till mer pengar till KSON för de 
ökade volymer av äldre, och för att förbättra kvaliteten inom äldre-
omsorgen, personalens kompetens och arbetsförhållanden, som Äldre-
omsorgslyftet syftade till. Ett förslag till åtgärd för ekonomi i balans är att 
öka det som kan kallas flexibla arbetstider, vilket vi kan förstå är t ex 
delade turer, som orsakar en otroligt dålig arbetsmiljö för de anställda. 
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Covidpandemin borde ha lett till lärdomar om att äldreomsorgen måste få 
kosta pengar. Tack vare den fina modell vi har i Norrtälje kommun, så 
lyckades vi klara pandemin bättre än övriga regionen. Det bör vi ta fasta 
på och bygga vidare på, men då måste kommunen också fördela ut de 
statsbidrag som man erhöll för Äldreomsorgslyftet. Vad gäller tomplatser 
på SÄBO, som ju också orsakas av att man väljer att förlita sig på 
marknadsmekanismer för att möta behov, anser vi att nu går att vara 
frikostigare med att erbjuda plats för de allra äldsta som så önskar. Vi vill 
att man utreder om det är möjligt att erbjuda plats i särskilt boende utan 
biståndsbedömning för personer 80 år och äldre. Det blir inte mycket 
dyrare att hålla platserna och vissa besparingar kan göras inom 
hemtjänst/hemsjukvård. 
  
Den överenskommelse som skrevs mellan Norrtälje kommun, Region 
Stockholm och KSON, och som bejublades av samtliga partier förutom 
Vänsterpartiet, måste revideras. Det är nu tydligt hur den fastställda årliga 
uppräkningen på 2,5 % binder fast KSON och vården i Norrtälje i en ond 
besparings- och nedskärningsspiral som gör att kommunens invånare 
riskerar att få ett sämre vårdutbud än övriga regionen. Detta står i strid 
med hälso- och sjukvårdslagen. 
 
Med anledning av den rapport som Tiohundra AB presenterar för oss här 
idag, vill vi särskilt trycka på det krav som vi länge har fört fram; 
Kommunalförbundet för sjukvård och omsorg i Norrtälje måste ges 
förutsättning för att finansiera de verksamheter som kommunens invånare 
har behov av. Norrtäljeborna har idag en av de fem lägsta kostnaderna 
per person för sjukvård i Region Stockholm. Detta trots att det i Norrtälje 
kommun bor dubbelt så många åttioåringar som i resten av regionen. 
Detta trots de geografiska avstånden och kostnaderna för att driva perifera 
vårdcentraler med den ersättningsmodell som finns i Region Stockholm.  
I Vänsterpartiet ser vi snarare att det är just de åtgärder för ekonomi i 
balans som i stället skulle vara områden för särskilda satsningar. Vi 
behöver få till fungerande vårdcentraler som kan erbjuda kontinuitet för 
invånarna i så väl Älmsta som Hallstavik. Gravida kvinnor på dessa orter 
måste ha samma trygghet i att kunna träffa ”sin” barnmorska som alla 
andra gravida kvinnor i Region Stockholm. 
  
Norrtälje sjukhus har den lägsta DRG-ersättningen av alla sjukhus i hela 
landet. Det är ingenting som KSON självt kan reglera, resurser för att 
kunna ersätta sjukhuset måste komma från Region Stockholm. Ökade 
kostnader på andra sjukhus i regionen ska inte drabba vården som 
erbjuds i Norrtälje. 
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Även Norrtälje kommun behöver skjuta till mer pengar till KSON för de 
ökade volymer av äldre, och för att förbättra kvaliteten inom 
äldreomsorgen, personalens kompetens och arbetsförhållanden, som 
Äldreomsorgslyftet syftade till. Ett förslag till åtgärd för ekonomi i balans är 
att öka det som man kallar flexibla arbetstider, vilket vi kan förstå är t ex 
delade turer, som orsakar en otroligt dålig arbetsmiljö för de anställda. 
Covidpandemin borde ha lett till lärdomar om att äldreomsorgen måste få 
kosta pengar. Tack vare den fina modell vi har i Norrtälje kommun, så 
lyckades vi klara pandemin bättre än övriga regionen. Det bör vi ta fasta 
på och bygga vidare på, men då måste kommunen också fördela ut de 
statsbidrag som man erhöll för Äldreomsorgslyftet. Vad gäller tomplatser 
på SÄBO, som ju också orsakas av att man väljer att förlita sig på 
marknadsmekanismer för att möta behov, anser vi att man nu kan vara 
frikostigare med att erbjuda plats för de allra äldsta som så önskar. Vi vill 
att man utreder om det är möjligt att erbjuda plats i särskilt boende utan 
biståndsbedömning för personer 80 år och äldre. Det blir inte mycket 
dyrare att hålla platserna och vissa besparingar kan göras inom 
hemtjänst/hemsjukvård. 
  
Den överenskommelse som skrevs mellan Norrtälje kommun, Region 
Stockholm och KSON, och som bejublades av samtliga partier förutom 
Vänsterpartiet, måste revideras. Det är nu tydligt hur den fastställda årliga 
uppräkningen på 2,5% binder fast KSON och vården i Norrtälje i en ond 
besparings- och nedskärningsspiral som gör att kommunens invånare 
riskerar att få ett sämre vårdutbud än övriga regionen. Detta står i strid 
med hälso- och sjukvårdslagen. 
 
Med anledning av den rapport som Tiohundra AB presenterar för oss här 
idag, vill vi särskilt trycka på det krav som vi länge har fört fram; 
Kommunalförbundet för sjukvård och omsorg i Norrtälje måste ges 
förutsättning för att finansiera de verksamheter som kommunens invånare 
har behov av. Norrtäljeborna har idag en av de fem lägsta kostnaderna 
per person för sjukvård i Region Stockholm. Detta trots att det i Norrtälje 
kommun bor dubbelt så många åttioåringar som i resten av regionen. 
Detta trots de geografiska avstånden och kostnaderna för att driva perifera 
vårdcentraler med den ersättningsmodell som finns i Region Stockholm.  
I Vänsterpartiet ser vi snarare att det är just de åtgärder för ekonomi i 
balans som i stället skulle vara områden för särskilda satsningar. Vi 
behöver få till fungerande vårdcentraler som kan erbjuda kontinuitet för 
invånarna i så väl Älmsta som Hallstavik. Gravida kvinnor på dessa orter 
måste ha samma trygghet i att kunna träffa ”sin” barnmorska som alla 
andra gravida kvinnor i Region Stockholm. 
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Norrtälje sjukhus har den lägsta DRG-ersättningen av alla sjukhus i hela 
landet. Det är ingenting som KSON självt kan reglera, resurser för att 
kunna ersätta sjukhuset måste komma från Region Stockholm. Ökade 
kostnader på andra sjukhus i regionen ska inte drabba vården som 
erbjuds i Norrtälje. 
 
Även Norrtälje kommun behöver skjuta till mer pengar till KSON för de 
ökade volymer av äldre, och för att förbättra kvaliteten inom 
äldreomsorgen, personalens kompetens och arbetsförhållanden, som 
Äldreomsorgslyftet syftade till. Ett förslag till åtgärd för ekonomi i balans är 
att öka det som man kallar flexibla arbetstider, vilket vi kan förstå är t ex 
delade turer, som orsakar en otroligt dålig arbetsmiljö för de anställda. 
Covidpandemin borde ha lett till lärdomar om att äldreomsorgen måste få 
kosta pengar. Tack vare den fina modell vi har i Norrtälje kommun, så 
lyckades vi klara pandemin bättre än övriga regionen. Det bör vi ta fasta 
på och bygga vidare på, men då måste kommunen också fördela ut de 
statsbidrag som man erhöll för Äldreomsorgslyftet. Vad gäller tomplatser 
på SÄBO, som ju också orsakas av att man väljer att förlita sig på 
marknadsmekanismer för att möta behov, anser vi att man nu kan vara 
frikostigare med att erbjuda plats för de allra äldsta som så önskar. Vi vill 
att man utreder om det är möjligt att erbjuda plats i särskilt boende utan 
biståndsbedömning för personer 80 år och äldre. Det blir inte mycket 
dyrare att hålla platserna och vissa besparingar kan göras inom 
hemtjänst/hemsjukvård. 
  
Den överenskommelse som skrevs mellan Norrtälje kommun, Region 
Stockholm och KSON, och som bejublades av samtliga partier förutom 
Vänsterpartiet, måste revideras. Det är nu tydligt hur den fastställda årliga 
uppräkningen på 2,5% binder fast KSON och vården i Norrtälje i en ond 
besparings- och nedskärningsspiral som gör att kommunens invånare 
riskerar att få ett sämre vårdutbud än övriga regionen. Detta står i strid 
med hälso- och sjukvårdslagen." 
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§ 102 Dnr KSON 2022-411 

Utredningsuppdrag Tiohundra AB:s perifera vårdcentraler 
                 Sammanfattning av ärendet 

För att säkerställa att kommunens invånare i kommunens perifera delar 
framöver har tillgång till husläkarverksamhet behövs en översyn av 
förutsättningarna och utmaningarna att bedriva hälso- och sjukvård av god 
kvalitet. Det gäller bland annat översyn av förfrågningsunderlaget, 
exempelvis avseende ersättningsnivåer, krav på öppettider, bemanning, 
servicenivå och tjänsteutbud. Ett alternativ till differentierade 
ersättningsnivåer och villkor inom vårdvalet kan vara separata avtal för 
husläkarverksamheter som är lokaliserade till kommunens perifera delar 
eller som av andra skäl är att betrakta som strategiska, till exempel utifrån 
ett kris- och beredskapsperspektiv. Ett arbete rörande de perifera 
vårdcentralerna har startat med en arbetsgrupp bestående av 
representanter från Tiohundra och förvaltningen. Arbetsgruppen har i 
uppgift att lösningsfokuserat identifiera tänkbara förslag på lösningar för 
de perifera vårdcentralerna. Målet är att finna lösningar som är hållbara, 
sett till både kvalitet och ekonomi för att säkra en nära primärvård för 
invånare som bor i perifera delar av kommunen. Arbetet har startat upp 
efter sommaren och väntas pågå under hösten med en första 
delrapportering på direktionens första sammanträde 2023. 
Verksamhetschef för primärvården och controller inom Tiohundra deltar, 
avtalsansvarig för primärvården inom KSON, controller, 
utvecklingssamordnare nära vård samt avdelningschef för förvaltningens 
beställarfunktion ingår i arbetsgruppen. I arbetet ingår att söka goda 
exempel på vårdcentraler i glesbygd, möjliga avtalslösningar utanför 
vårdvalet samt omställning till mer digitala arbetssätt är några 
fokusområden för arbetsgruppen. 
 

                 Yrkanden 
Hanna Stymne Bratt (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag samt 
tilläggsyrkandet:   
 
- Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag om vilka 
förändringar som behöver ske för att de perifera vårdcentralerna kan 
drivas vidare samt bidra till en god och jämlik vård i hela kommunen 
 
Olle Reichenberg (M) och Catarina Wahlgren (V) biträder Hanna Stymne 
Bratts yrkande. 
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                 Proposition 
Ordförande Olle Reichenberg (M) ställer proposition på ställda yrkanden 
och finner att direktionen beslutar enligt förvaltningens förslag och Hanna 
Stymne Bratts (S) tilläggsyrkande. 

                 Beslut 
1. Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 

beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med Tiohundra 
AB utreda de perifera vårdcentralerna inom Tiohundra AB:s 
förutsättningar och utmaningar att bedriva hälso- och sjukvård av god 
kvalitet. 
 

2.  Direktionen för Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje  
     beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag om 
     vilka förändringar som behöver ske för att de perifera vårdcentralerna  
     kan drivas vidare samt bidra till en god och jämlik vård i hela  
     kommunen. 

                 Protokollsanteckning 
Hanna Stymne Bratt (S), Christina Enocson Mårtensson (S), Catharina 
Erdtman (S), Marcus Granström (S) och Freddie Lundqvist (S) lämnar 
protokollsanteckning enligt följande: 
 
"Socialdemokraterna i Norrtälje kommun värnar om och vill utveckla 
kommunens perifera vårdcentraler, för att säkerställa en god och jämlik 
vård för alla invånare i Norrtälje kommun. Samtidigt anser vi att förslaget 
till beslut inte överensstämmer helt med utredningsuppdragets beskrivna 
målbild. 
 
Socialdemokraterna i Norrtälje kommun föreslår därför tilläggsattsats.” 
 

      

                 Beslut skickas till 
                 Tiohundra AB (registrator@tiohundra.se) 
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